
PROTOKOt Nr XLI/20i8 


Obrad XLI Rady Gminy Koturl 


odbytej w dniu stycznia 20i8r 


6. uchwaty w 

lata 

Sesja odbyta si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu. 

Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 1400
, a za konczyty 0 godz. 

W sesji 

-15 

nych tj. 100% ustawowego sktadu rady /Iista obecnosci w zatqczeniu 

do protokotu/. 

Porzqdek posiedzen ia: 

1. Otwa Obrad i Gminy. 

2. Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 przedstawicieli Powiatowego ia 


Informacja W6jta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 


5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepu

blicznych przedszkoli prowa na terenie Gminy Kotun oraz trybu przeprowa 

nia kontroli prawidtowosci pobrania i wykorzystania, w tym za danych, 

powinny bye zawa we wniosku 0 udzielenie dotacji i w rozl iu wykorzystania. 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na 

7. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w gmi na 18 rok. 

8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Kotun na 2018 rok. 

9. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej oraz pozo

statych komisji statych Ra Gminy Kotun na 2018 

10. Podj~cie uchwaty w przyj~cia do realizacji projektu pt. "Dobra ra na aktyw

seniora" real nego w ramach Priorytetowej IX: Wspieranie wtqczenia 

spotecznego i wal z ub6stwe nia 2 Ustugi ne i ustugi zdro

wotnej Regional mu Operacyjnego WOjew6dztwa Mazowieckiego na lata 

2014-2020. 

11. Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w sktadach osobowych komisji statych Rady Gminy 

Kotun. 

12. Podj~cie uchwaty w sprawie aktualnosci Studium Uwarun n I nk6w Zagos 

rowania nego Gminy n oraz a Inosci obowiqzujqcych na 

gminy miejscowych plan6w zagospodarowania przestrzennego . 

. Informa Przewodn Rady. 


Dyskusja, sprawy 


15. Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 

16. Zamkni~cie Obrad XLI i Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 
LlY7'C'>,"I"nniczqca Rady Gminy Teresa Brusniak otworzyta Obrady XLI Sesji Rady Gminy Kotun. 

Stwierdzita quorum. Przywitata przybytych na Przewod Za u 

Powiatowego LZS w Siedlcach Stanistawa Kalinskiego, nych powiatowych Jana Kucia, Wiestawa 

Klimka i Barttomieja Kurkusa, W6jta Grzegorza G6rala, Sekretarza Gminy Joann~ J~drzejewskq, 



Skarbnika Gminy Agnieszk~ Chodowskq, nowego Kierownika ZGK w Kotuniu Dan iela Niedziatka, 


sottysow i radnych . 


Ad pkt. 2. 


Przewodniczqca Rady ztozyta wniosek formalny 0 wtqczenie do porzqdku obra d nast~ pujqcych 


punktow: 


1. 	 Wystqpienie przedstawicieli Powiatowego Stowarzyszenia LZS, ktory rozpat rzone by toby 

w punkcie 3 porzqdku obrad. 

2. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w sktadach osobowych komisji statych Rady Gminy Kotun, 

jako punkt 11 porzqdku obrad . 

3. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie aktualnosci Studium Uwarunkowan i Kierunkow 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Kotun oraz aktualnosci obow iqzujqcych na terenie 

gminy miejscowych planow zagospodarowania przestrzennego, jako punkt 12 porzqdku 

obrad. 

W zwiqzku z tym, ze tych zmian w porzqdku jest az trzy, postanowitam przedstawic Panstwu radnym 


nowy porzqdek obrad, ktory zostat wam przekazany w dniu dzisiejszym. 


Innych wnioskow nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie zgtoszone wnioski i zmian~ porzqd ku obrad. 


Zostaty one przyj~te jednogtosnie (za-14) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 3 


Przewodniczqcy Powiatowego Zrzeszenia LZS Stanistaw Kalinski poinformowat, ze poprosit 


Przewodniczqcq Rady 0 to, aby mogt na dzisiejszej sesji zabrac gtos w sprawach dotyczqcych 


rywalizacji sportowej za rok 2017. Wczesniej takie podsumowanie czyniono na sesj i Rady Powiatu, 


ale w roku biezqcym zmieniono zasady i postanowiono, ze takie podsumowan ie b~dzie si~ odbywato 


na sesjach rad gmin nalezqcych do stowarzyszenie. Poinformowat takze, ze Gm ina Kotun, jak zresztq 


i w latach ubiegtych zdobyta II miejsce w rywalizacji. Nast~pnie wr~czyt Wojtow i puch ar za II miejsce 


we wspotzawodnictwie sportowym w rozgrywkach powiatowych za catv 2017 rok. 


Wojt podzi~kowat za puchar i obiecat, ze b~dzie dopingowat naszych sportowcow, aby nie bali si~ 


si~gac i po pierwsze miejsce. 


Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak podzi~kowata Przewodniczqcemu Zrzeszenia Powiatowego LZS 


za przekazanie tej jakze mitej dla wszystkich informacji i za udziat w sesji Rady. 


Ad pkt. 4 


Wojt poinformowat 0 swoich dziataniach w okresie mi~dzysesyjnym: 


1. 	 Wydatem 6000 decyzji administracyjnych, 5 zarzqdzen i 9 postanowien . 

2. 	 Mamy juz ztozony wniosek do FOGR-u na drog~ w miejscowosci Broszk6w. 

3. 	 Ztozylismy dwa wnioski na wsparcie inicjatyw soteckich w Rososzy i w Pierogu. 

4. 	 Przygotowujemy dwa wnioski na dwie strefy otwartej aktywnosci . 

5. 	 Ztozylismy wniosek do Marszatka Wojew6dztwa Mazowieckiego 0 dofi ansowanie zakupu 

samochodu bojowego pozarniczego dla OSP Zeliszew DuZy. 

6. 	 Podpisalismy z Pani q Skarbnik umow~ na dofinansowanie remontu sWlietll cy w Broszkowie. 

7. 	 Dokonalismy zgtoszen budowy drog: w Kotuniu, ul. Sosnowa, w t~kach , Polakach, Zeliszewie 

Podkoscielnym i Marysinie, jak rowniez procedujemy wydanie pozwoienia a budow~ na 

realizacj~ inwestycji drogowej ulicy tqkowej w Kotuniu . 



8. 	 Pozostate drogi, ktoryeh wykonanie znajduje si~ w budzeeie grniny, to jestesrny na etapie 

alba dopinania umow z firmami projektowymi na wykonanie dokumentaeji n alba 

w trakeie nia ofert na wykonanie takiej dokumentaeji. Dotyezy to przebudowy drog 

w iszewie Duzym, a Gr~zowie, ul. Ogrodowa i uliea Nadrzeezna w Kotuniu. 

9. 	 Przygotowujemy dokumentaej~ na izaej~ oswietlenia drogowego i tu wystqpilismy 

a wydanie nowyeh warunkow teehnieznyeh. 

10. 	 takze w trakeie przygotowania rgu na przebudow~ targowiska w 


rniejseowosei Koturl. 


11. 	 ieza Straz rna w Kotuniu dostata dofinansowa na wydanie : "Oehotnieze 

straze pozarne w powieeie siedleekim przesztosc i . To dofinansowanie jest na 

poziomie prawie 49.000 Stwierdzit, ze w tym zakresie Gmina bardzo seisto wspotpraeuje 

z OSP Koturl. Dostalismy inforrnaej~, ze juz przygotowany projekt urnowy w sprawie, 

ktorq trzeba podpisac i przyst~powac do rea nia. 

12. Powiadomit a iniejatywie OSP l\Jowa Dqbrowka, w odbyt si~ marszobieg 

eharytatywny na ktorym zbierano srodki na leezenie ehorej mieszkanki tej miejseowosei. 

Udato zebrac kwot~ ponad 14.000 ztotyeh. 

13. W 	ferie szkolne w Gminnej Biblioteee Publieznej w Kotuniu ne byty rozne zaj~eia 

dla dzieei i mtodziezy, m.in.: zaj~eia plastyezne, zaj~eia rzeibiarskie. 

14. W 	dniu 26 styeznia br. wraz z Pa Ma EWq Orzytowskq przekazywalismy nowo 

zakupiony (butle dla OSP w Duzym. 

15. W 	dni wezorajszym odbyt si~ juz VI Gminno-Pa Iny Konkurs Kol~d i Pastoratek, ktory 

w tym roku odbyt w Koseiele parafialnym w Kotuniu. Impreza ta rozwija z roku na rok 

i eieszy si~ duzym zainteresowaniem. 

- Sottys wsi Zdzar M Biernat zapytat kiedy b~dzie remontowana swietliea w miejseowosei, 

ezy ztozony jakis wniosek w sprawie. 

Wojt wyjasnit, nie potrafi odpowiedziec na to pyta bo nie wie, b~dq ogtoszone nowe 

na na takie inwestyeje, a rnusimy jq wykonac przy wspolfinansowaniu, bo Grniny nie na 

wykonanie takiej inwestyeji za wtasne srodki. Jesli tylko pojawi si~ taka rnozliwosc to na pewno 

przygotujemy wniosek i go wyslemy. 

- Radny powiatowy Barttomiej Ku zapytat, co si~ dzieje z programem ekologieznym, ktory byt 

ogtoszony pod koniee ubiegtego roku. Byta i a mozl wymiany staryeh pieeow na 

nowe ekologiezne. Wiem, ztozono kilkanaseie wnioskow i eheiatem za co si~ z nimi dalej 

dzieje. Byty to wnioski sktadane w ramaeh pomoey z WFOSiGW. Cheiatern si~ dowiedziec, ezy Gmina 

ztozyta wniosek w tej sprawie, bo ma i 

- Wojt stwierdzit, ze prawie wszystko, co powiedziat Pan radny byto prawd q, ale nie do korlea. Gmina 

owszem zapotrzebowanie na takie inwestyeje, ale ieh informowalismy 

Inyeh benefiejentow a tym, mUSZq byc ztozone wnioski z doku 

oraz zgtoszeniem wymiany. Zadna z osob, ktore wst~pnie deklarowaty uezestnietwa 

w tym projekeie nie ztozyta kompletnej dokumentaeji. Zatem Gmina nie petnej dokumentaeji 

nie ztozyta wn pornoeowego. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze ma troeh~ innq informaej~ w tym za 

- Wojt wskazat, Pan radny rnoze wystqpic U u a ie informaeji 

publieznej w tym zakresie i takowa zostanie udzielona. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus kontynu stwierdzit, ze ustyszat it jego informaeje mijajq 

z prawd q, wi~e ehee co nie jest prawd q w tym, co Pan Wojt. Sytuaeja byta 

tego typu, ktory zajmuje takimi sprawami ustyszatern informaej~, ze tyeh 

wnioskow by to za mato, aby byt sens ieh Nie wi em ezy a efektywnosc 

ekologieznq ezy po prostu urz~dnikowi nie eheiato si~ nad tym poehylic, aby to zrobic - to jest jedna 



rzecz. Natomiast z informacji ktore otrzymatem z wojewodzkiego funduszu wynika, i.e wystarczyto 

ztoi.yc sam wniosek a dopiero pozniej go uzupetniac . Mam informacj~, i.e w niektorych gminach by to 

tylko po par~ wnioskow i sktadaty one wniosek, zatem nie jest to kwestia nieoptaca lnosci . 

Uwai.am, i.e jesli wczesniej daje si~ takq informacj~ mieszkancom, to potem trzeba tq spraw~ 

zakonczyc i ztoi.yc wniosek, a to nie zostato zrobione . Teraz nie wiadomo kiedy b~dq nowe nabory. 

Wszyscy mowiq teraz 0 smogu a tu nic si~ z tym tematem nie robi, nie wiem moze my nie mamy 

problemu ze smogiem. Jesli sami mieszkancy chcq dziatac w tym zakresie, to wydaje mi si~, i.e 

samorzqd powinien im w tym pomagac. 

- Wojt zgodzit si~ z tym, ze mieszkancom nalezy pomagac w zakresie inwestycj i eko logicznych. 

Przypomniat jednak, ze w takich programach to Gmina jest stronq wnioskujqcq i bio rqcq na siebie 

obowiqzek rozliczenia inwestycji. W przypadku, gdy nie ma kompletnej dokumentacj i, nie ma 

mozliwosci rozliczenia inwestycji. Pozostaje zatem kwestia - albo gmina sama uzupetnia 

dokumentacj~ za swoje srodki, albo wniosek nie osiqga zamierzonego efektu i srodki wczesniej 

wydatkowane uznane Sq bezcelowo wydane. Niech mi teraz Pan radny odpowie, co by toby, gdyby 

cos takiego miato miejsce? Wojt stwierdzit, ze pomoi.e radnemu w udzieleniu odpowiedzi: w takim 

przypadku Wojt naraza si~ na ztamanie dyscypliny f inansow publicznych. Jeszcze ra z powtarzam

osoby zainteresowane tym tematem nie dostarczyty nam kompletnej dokumentacj i do tego, abysmy 

mogli ztozyc wniosek w tej sprawie. Nast~pnie zapytat radnego powiatowego, kt6ry to pracownik 

naszego urz~du udzielit mu tej nieprawdziwej informacji. Jeslli si~ potwierdzi t o, co Pan radny 

powiedziat, to zostanq wobec niego wyciqgni~te konsekwencje stuzbowe, czy jest Pan w stanie teraz 

powiedziec nazwisko tego pracownika. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze byt to ktos z wydziatu infrastruktury. 

- Wojt wyjasnit, i.e nie ma takiego wydziatu w urz~dzie zatem poprosit aby rad ny wskazat, gdzie 

siedziat ten pracownik, ktory udzielam radnemu informacji. 

- Radny powiatowy wskazat na referat, ktory znajduje si~ obok kasy, ale stwierdzit i e nie pami~ta 

ktory to byt pracownik. 

- Wojt stwierdzit, i.e wracajqc do tematu to nie mozna takze wnioskowac 0 rze czy hipotetyczne, jesli 

si~ 0 cos wnioskuje, to musimy miec pewnosc, ze to cos zostanie zrealizowane, natomiast w tym 

przypadku takiej pewnosci nie by to. 

- Radna Hanna Pieczara kontynuowata spraw~ inwestycji ekologicznych. Kiedys byty zbierane wnioski 

na panele stoneczne i 0 tej inwestycji tez nie ma zadnej informacj li. 

- Wojt wyjasnit, i.e informacja 0 tym wniosku byta zamieszczona na stronie internetowej urz~du. 

Sktadalismy wniosek, ale nie otrzymat on dofinansowania poniewaz zabrakto srodkow finansowych 

na realizacj~ wszystkich ztozonych wnioskow. Szukamy innych rozwiqzan w tym zakresie i dlatego 

niedawno rada przyjmowata uchwat~ w sprawie Siedleckiego Klastra Energii. 

- Sottys wsi Bojmie Antoni Chojecki zapytat, co si~ robi w zakresie zmiany oswietlen ia ulicznego przy 

drodze powiatowej biegnqcej przez Bojmie. Druga sprawa dotyczy budowy ch odnika, ktorq gmina 

rozpocz~ta lata temu a teraz powiat nie ma srodkow, aby go dokonczyc. 

- Wojt wyjasnit, ze jesli chodzi 0 wymian~ oswietlenia ulicznego to jest one wykonywane 

sukcesywnie. Ponad potowalamp na naszej gminie jest juz wymieniona i efekty tej wymiany widac 

juz na rachunkach za energi~ elektrycznq. Dalsza wymiana b~dzie systematycznie kontynuowana. 

- Radny powiatowy Jan Kuc stwierdzit, ze Starosta ma wiedz~ 0 tym, ze w miejscu, gdzie b~dzie lezat 

chodnik b~dzie budowana w najblizszej przysztosci kanalizacja sanitarna . Stqd tei: inwestycja ta jest 

odtozona do zakonczenia prac kanalizacyjnych. 

- Radna Barbara Plichta poinformowata, ze na krzyzowce drogi krajowej z drogq pow iatowq 

w Jagodnem nie swiecq si~ lampy. 

- Wojt poprosit, aby takie sprawy zgtaszane byty bezposrednio po zauwazeniu prob lemu do 

sekretariatu urz~du. 



Uwag ani pytan do sprawozdania Wojta nie zgtoszono. 


Ad 5 


Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, ze do uchwaty swoje RIO. Dlatego tez 


przygotowalismy nowy projekt uchwaty i poprosit, aby radni go przyj~li. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewod Rady odczytata projekt Uchwaty Nr XL1.287.2018 w sprawie ustalenia trybu 


udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Kotun 


oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidtowosci ich nia i wykorzysta w tym za 


danych, ktore powinny bye zawarte we wniosku 0 ie dotacji i w rozliczeniu jej 


Uchwata zostata nogtosn ie (za-15) w gtosowa n i u jawnym. 


Ad pkt. 6 


Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, ze gtowna zmianq w WPF jest dodanie do 


realizowanego przez Gminny Osrodek Pomocy Spotecznej w Kotuniu pod naZWq "Dobra pora na 


aktywnego seniora". 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady projekt Uchwaty Nr XLI.288.2018 w sprawie zmiany Wieloletniej 


Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2018-2026. 


zostata podj~ta jed w gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt. 7 

Wojt wyjasnit, gtownq zmianq w budzecie gminy zabezpieczenie srodkow za zakup dziatki 

w Podkoscielny. Szczegotowe objasnienia znajdujq w uzasadnieniu 

Wi~cej uwag ani pytan nie 

Rady poddata gtosowanie projekt Uchwaty l\Jr XLI.289.2018 w sprawie zmian 

w budzecie gminy na 2018 rok. 

Uchwata zostata jednogtosnie (za-15) w gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt. 8 


Przewodniczqca przedstawita plan pracy Rady Gminy do konca obecnej kadencji. 


Uwag pytan nie 


Przewodn Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty l\Jr XLI w sprawie 


zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Kotun na 2018 rok. 


Uchwata podj~ta jed ) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 9 


Przewodn poprosita radnych 0 now pracy komisji rady na 2018 rok. 


Uwag ani nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty 




l\Jr XLI . 291.2018 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji rewizyjnej oraz pOlostatych komisji 

statych Rady Gminy Kotun na 2018 rok . 

Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-15) w gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt. 10 

Kierownik Gminnego Osrodka Pomocy Spotecznej w Kotuniu przedstawita zatoien ia projektu pod 

naZWq "Dobra pora na aktywnego seniora". Poinformowata, ze w najblizszych dniach pojawi si~ na 

stronie osrodka informacja 0 naborze do tego projektu . Projekt dotyczy osob w wie ku 60+. 

W naszej Gminie klub aktywnego seniora tworzyc b~dzie 20 osob, w tym 8 pa now i 12 pan. 

- Sottys wsi Zdzar Michat Biernat zapytat, czy Sq jakies informacje na pismie na temat tego projektu. 

Kierownik GOPS wyjasnita, ze jest w przygotowaniu ulotka dotyczqca projektu . Ulotki b~dq 

dostarczone do kazdej miejscowosci w gminie. 

Wi~cej uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczqca Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XLI.292 .2018 w sprawie przyj~cia 


do realizacji projektu pt . "Dobra pora na aktywnego seniora" realizowanego w ram ach Osi 


Priorytetowej IX: Wspieranie wtqczenia spotecznego i walka z ubostwem, Dziatania 9. 2 Ustugi 


spoteczne i ustugi opieki zdrowotnej Regionalnego Programu Operacyjnego Woj ewodztwa 


Mazowieckiego na lata 2014-2020. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-15) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 11 


Przewodniczqca Rady poinformowata, ze nowo wybrany radny zadeklarowat, ze chciatby pracowac 


w tych samych komisjach rady, co jego poprzednik. Zatem polecita przygotowac od powiedni projekt 


uchwaty w tej sprawie. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 


Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XLI.293.2018 


w sprawie zmian w sktadach osobowych komisji statych Rady Gminy Kotun . 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-15) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 12 


Wojt wyjasnit, ze ustawa 0 planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym zobowiqzuje gminy do 


czasowego analizowania aktualnosci obowiqzujqcych planow zagospodarowan ia przestrzennego. 


Taka analiza zostata wykonana i teraz prosi radnych 0 jej przyj~cie. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono . 


Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XLI. 284.2018 


w sprawie aktualnosci Studium Uwarunkowan i Kierunkow Zagospodarowania Przestrzennego 


Gminy Kotun oraz aktualnosci obowiqzujqcych na teren ie gminy miejscowych planow 


zagospoda rowa n ia przestrzennego. 


Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-15) w gtosowaniu jawnym. 






srodki w budzeeie a pozniej zamienimy je srodkami wptaeonymi przez mieszka ncow, to taka 


inwestyeja jest do zrealizowania. Bytaby to ogromna pomoe dla mieszkaneow. Bo u nas tez mieszkajq 


ludzie nie tylko w Marysinie, Zeliszewie ezy Bojmiu, w Koszewniey tez ezy w K~ pie . 


- Wojt odpowiedziat, ze w Referaeie Rozwoju Gminy mamy pr~znie dziatajqeq w tym zakresie kadr~ 


praeowniezq i jesli tylko pojawiq si~ mozliwosci wybudowania kanalizaeji sanitarnej w Koszewniey, 


to na pewno nie b~dzie to przeoezone. Zresztq taki postawi~ im eel i b~d~ ieh rozl iczat z wynikow. 


- Radna Barbara Plichta popada swojq przedmowezyni~. Zaproponowata, aby przy planowaniu 


wykonania tej inwestyeji pojse w kierunku przetozenia ez~sei kosztow na mieszkanc6w, jako ieh 


wktad w budow~ kanalizaeji. Jak prowadzilismy wodoeiqgowanie to sporzqdzal ismy z mieszkaneami 


odpowiednie umowy na wspotfinansowanie. Moze teraz tez trzeba ise tym sla dem. 


- Wojt wskazat, ze w tej ehwili mamy gotowy projekt ez~seiowej rozbudowy oezyszczalni seiekow 


w Kotuniu i budowy kanalizaeji we wsiaeh Broszkow, Gr~zow i ez~sei Polakow. Inwestyeja ta b~dzie 


nas kosztowata okoto 13 ·- 15 milionow ztotyeh. Teraz doktadamy do tego wykonan ie kanalizaej li we 


wsiaeh Zdzar i Bojmie, i do tego doktadamy siee w Zeliszewie z sieeiami w Zeliszewaeh Duzym 


i Podkoseielnym, Marysinie i t~kaeh. Suma tyeh inwestyeji wynosie b~dzie najm niej 22 miliony 


ztotyeh. Teraz nieeh Pani podzieli t q kwot~ przez i lose zabudowan w tyeh miejscowoseiaeh i na 


pewno nie wyjdzie Panstwu 1.850 zt, nawet jak b~dziemy to liezyli na jednego mieszkanea . 


Kiedys oezywiseie prawo przewidywato partyeypaej~ mieszkaneow w takieh inwestyejaeh, teraz jest 


to juz niedozwolone. 


- Byty sottys wsi Sosnowe Grzegorz Przybytek zapytat radnyeh, ezy wiedzq dlaezego zrezygnowa t 


z funkeji sottysa. Nast~pnie wyjasnit dlaezego to zrobit. Wezesniej za pozwolen iem Wojta bytem 


opiekunem swietliey wiejskiej w Sosnowem. Nast~pnie bez mojej wiedzy dat przyzw olen ie rl a 


wymian~ wktadek w zamkaeh do drzwi! swietliey. Nast~pnego dnia byta stypa, chcieli si~ Iludzie 


dostae do swietl ,iey i nie mogli. Rozw,iereitem wktadk~ i powiedzieli mi jeszeze, ie b~d~ musiat za ni q 


zaptaeic. POSqdZ lli mnie za ztodzieja a ztodziejami jest Pan Wojt i Pan Leeh i inn i. 


W tym momeneie Przewodniezqea Rady Gminy probowata przywotae do porzqdku mowe~, jednak 


brak byto reakcji z jego strony. 


- Pan Grzegorz Przybytek zapytat Wojta, ezy moze odniese si~ do tego, co przed chw il q zostato przez 


niego powiedziane. Dlaezego dat przyzwolenie bez mojej wiedzy aby wymienie wktadki. Okradli to, 


co byto w swietliey. Nieeh si~ teraz kazdy wypowie, ezy nie jest moja prawda, ezy prawda jest Pana 


Wojta i Pana Leeha. 


- Wojt Grzegorz Goral poprosit Pana Grzegorza Przybytka, aby literalnie wymienit t o, co zostato ze 


swietliey skradzione. 


- Pan Grzegorz Przybytek stwierdzit, ze nie wie, bo nie ma teraz wst~pu do swietlicy. 


- Wojt Grzegorz Goral podsumowat t q rozmow~ stwierdzeniem: skoro pub llieznie Pan mnie oskarzyt 


o kradziez, to ja Panu wytoez~ proees 0 zniestaw1ienie, bo nie mozna nikogo pomaw iac. 


- Pan Grzegorz Przybytek zapytat zatem - a d laezego mnie 0 to oskarzono. 


- Wojt zapytat, kto go 0 t q kradziez oskarzyt? 


- Pan Grzegorz Przybytek stwierdzit, ze "eata wies' 


- Wojt zapytat, ezy to on oskarzyt Pana Przybytka 0 kradziez? 


Pan Grzegorz Przybytek stwierdzit, ze po tym, co mu (Wojt razem z Panem Leehem) zrobili, to eata 


wies mowi, ze nie jestem godzien bye dalej opiekunem swietliey. 


- Wojt wyjasnit, co nast~puje. Wtaseieielem gruntu na ktorym stoi swietliea i samego budynku jest 


OSP Sosnowe. Straz w Sosnowem uzyezyta tego budynku wraz z dziatkq Gminie, aby mogta dokonae 


remontu i uzytkowata przez okres 15 lat. Oezywiseie zostat napisany wnioseik, kt6ry uzyskat 


akeeptaej~ Marszatka, zostata podpisana umowa, zostat wykonany remont. W zasadaeh zapisanyeh 


we wniosku zawarte jest, ze budynek powinien bye utrzymywany w sposob przyzwo ity, natomiast 




gdy Wojt przejezdzat obok tej swietlicy widziat niejednokrotnie, ze tak nie byto. Bardzo cz~sto trawa 

nie wykoszona, ogrodzenie byto za w bardzo ztym stanie i zacz~to mnie to martwic. 

Potem przyszli do mnie z Sosnowego, byt i Prezes OSP w Sosnowem Kon Przybytek, 

Naczelnik Czestaw Lech i Tomasz Skowron z propozycjq, ze oni mq za nie swietlica i b~dq 

opiekowae tym obiektem. Stwierdzitem, ze strazacy nie muszq mnie pytae, kto ma zarzqdzae ich 

swietlicq, skoro ma wtasciciela. Poprosit strazakow, aby wzi~li klucze od sottysa i od innych osob, 

ktore majq klucze od sali - i prosz~ mowae tym obiektem. Zapytali czy mogq kupie kosiark~, 

na to zgod~ i poprositem zeby ten obiekt wyglqdat wreszcie nalezycie. takze, 

ze nie wie jak to mi~dzy nimi zostato zatatwione, wie tylko, ze teraz jest awantura. Jeszcze raz 

powtorzyt, ze byt na tym spotkaniu syn i osoby ktore wymienit. 

Na niu ustalili tyl tyle, co iej. Jest zdziwiony zaistniatq 

si~ stato. Bye moze zabrakto wsrod was komuni a teraz Pan 

oskarza mnie Pan 0 kradziez czegokolwiek. 

- Pan Grzegorz Przybytek zaprzeczyt jakoby oskarzat Wojta 0 jakqkolwiek kradziez. 

Wojt stwierdzit, ze przed paroma minutami wszyscy styszeli to, co Pan powiedziat. Poprosit, aby 

ta sesji bardzo doktadnie zaprotokotowana. ze nie pozwoli sobie na aby go 

nazywaf ztodziejem, bo w catym swoim zyciu nic nikomu nie ukradt, cz~sto innym pomaga. 

Wobec faktu, ze Pan Grzegorz Przybytek nie zachowuje dyscypliny przewidzianej na obradach Rady 

Przewodniczqca Rady przywotata po raz kolejny osob~ porzqd 

Jej uwaga zostata przez rozmowc~ zignorowana. 

- Pan Przybytek za ma prawo wyboru w ochotniczych 

- Radny Daniel Celinski wyjasnit, ze wedtug statutu powinni to bye wszyscy czynni i petnoletni 

druhowie. 

Pan Grzegorz Przybytek wyjasnit, ze ostatnio mogli gtosowae tylko ci co optacili sktadki i majq 

zrobione nia lekarskie. 

- Radny Daniel Celinski stwierdzit, ze zapisy 0 tym zawarte Sq w statucie jednostki i nie nalezy 

wypowiadae si~ na ten temat nie majqc przed sobq statutu. 

- Pan Grzegorz Przybytek stwierdzit, ze ma statut, przyniost go radnej Barbarze a Pan 

Wojt wyt na zebraniu i na to pozwolit. 

- Radna Barbara Plichta stwierdzita, ze sprawa konfliktu pomi~dzy mieszkancami wsi a strazq 

powstata w pazdzierniku. si~ od nieszcz~snego zam . Nie znam szczegotow, Pan Wojt 0 tym 

informowat. 0 tym, ze rozp~tata si~ w Sosnowem informowatam i Pana Wojta i Pani q 

Przewodniczqcq. Nast~pnie twierdzita, ze dobrze by by to, aby ten konflikt zostat zazegnany, taka 

sytuacja niczemu dobremu nie stuzy. Postuzyta si~ powiedzeniem IIZgoda buduje, niezgoda rujnuje". 

Stwierdzita} ze uczestniczyta w zebraniu wiejskim na ktorym byt i Pan Wojt no tez nie byto na nim 

mito. Mysli, ze wszyscy radni mUSZq si~ t q pochylie i wspolnie jq Jak 

burz~, ktora trwa juz trzeci miesiqc. Wspomniata, ze miejscowose Sosnowe bye przyktadem 

dla innych miejscowosci jak mozna wspolnie zorganizowae i zrobie cos dobrego dla mieszkancow. 

o wybory, to na tej sesji m statut osp, bo to on jest tym dokumentem, ktory 

reguluje wszystkie kwestie dotyczqce nia i organizacji nostki. N 

statutu dotyczqcy praw cztonkow osp. 

Pan Grzegorz Przybytek zapytat Wiceprzewodniczqcego Rady Artura Skwierczynskiego, czy po tym 

co ustyszat stwierdzi czy zebranie byto prawomocne czy nie} bo go gtosu dopuszczono tyl tych, 

ktorzy maja badania. 

- Radny Daniel Celinski poprosit Przewod Rady, a mogt powiedziee na to pytanie. 

Stwierdzit, ze urywek statutu, ktory zostat odczytany przez Pa radnq nie dotyczyt wyborow do 

wtadz jednostki tylko praw i obowiqzkow strazaka. 



- Wojt wyjasnit, ze wszystkie jednostki oehotniezej strazy pozarnej dziatajqee na terenie naszej 

Gminy, jak pewnie wszystkie jednostki OSP - Sq stowarzyszeniami zwyktymi. Zadna Rada Gminy nie 

ma prawa do rozstrzygania 0 tym, ezy zebrania byty prawidtowo zwotywane ezy nie, ezy byty 

prawidtowo prowadzone ezy nie i ezy eztonkowie byli uprawnieni do gtosowan ia czy nie byli. 

Wyrazit opini~, ze Rada Gminy powinna przyjqc t q informaej~, i nie ehee tu pouczac radnyeh, ale 

Rada Gminy nie ma zadnyeh instrumentow do tego, aby rozstrzygac w tej kwesti i. Organem 

rejestrowym jest Krajowy Rejestr Sqdowy. Stwierdzit, ze w rozmowie telefoniezneJ z Panem 

Grzegorzem Przybytkiem poinformowatem go 0 tym, ze jezeli jaeys strazaey majq zastrzezenia, co do 

przebiegu zebran to mogq to przedstaw'ic na posiedzeniu Zarzqdu Gminnego OSP, na posiedzeniu 

Zarzqdu Powiatowego OSP a nie na sesji rady, ktora nie ma zadnyeh kompeten eji nadzorezyeh ezy tez 

kontrolnyeh nad stowarzyszeniem. Stwierdzit takze, ze jest zdania, ze takie sprawy j ak ta dzisiejsza 

strazaey powinni zatatwiac we wtasnym gronie a nie wynosic je na zewnqtrz. Jest za tym zeby 

panowata zgoda i partnerstwo, bo jesli wtaseieielowi odbiera s li~ prawo korzystania z jego wtasnosei, 

to rodzi si~ pytanie ezy jest to sprawiedliwe ezy nie i ezy jest to partnerskie. Stw ierd zit, ze takie 

sytuaeje pojawiaty si~ juz wezesniej i w innyeh miejseowoseiaeh ale tam zostaty juz zazegnane spory. 

Stwierdzit, ze Pani Basia stusznie tu zaeytowata powiedzen1ie, ze "zgoda buduje a niezgoda rujnuje". 

On takze mowit strazakom 0 tym, aby doszli do porozumienia w tej sprawie. Zastanawia si~ jednak 

ezy podstawq tego eatego nieporozumienia nie jest inna przyezyna niz ta 0 kto rej m owi si~ dZlisiaj, na 

sesji . 

Nast~pnie odbyta si~ bardzo niemita przepyehanka stowna pomi~dzy pomi~dzy Pa nem Grzegorzem 

Przybytkiem, Przewodniezqeq Rady i niektorymi radnymi . Po tym fakeie Pan Grzegorz Przybytek 

opuseit sal~ obrad. 

- Wieeprzewodniezqey Rady Artur Skwierezynski stwierdzit, ze akie przepyehan ki Sq wsz~dzie, gdzie 

wyremontowana zostata swietliea wiejska. Jak byta zaniedbana, to nie miat si~ niq kto zajqc . 

Jak Gmina wyremontowata, to nagle znalazto si~ wi~eej wtaseieieli. Duzo osob ehee si~ niq zajmowac 

i ni q rzqdzic a jeszeze najeh~tniej brae pieniqdze. To co jest teraz w Sosnowem byto wezesniej 

w Zeliszewie Duzym. Na koniee stwierdzit, ze jezeli osoby ktore nie Sq strazaka mi zaeznq si~ wtrqeac 

do rzqdzenia swietlieami to nie b~dzie dobrze. Wszystkie swietliee, ktore zosta ty w yremontowane 

przy OSP nalezq do OSP ito powinni wszysey uszanowac. W miejseowoseiaeh, gdzie Sq dobre 

stosunki mi~dzyludzkie, to na pewno ze swietlie tyeh korzystajq nie tylko strazacYI ale i wszysey 

mieszkaney. 

- Radny Daniel Celinski korzystajqe z okazji zapros it wszystkieh najmtodszyeh na bal karnawatowy, 

ktory odb~dzie si~ w sobot~ 10 lutego w remizie OSP w Kotuniu. 

- Sottys wsi Zeliszew Duzy Stawomir Ceranka korzystajqe z obeenosei radnyeh powiat owyeh zapytat 

ezy przy okazji remontu drogi do Zeliszewa Podkoseielnego zostanie wybudowane odwodn ienie 

w Trzemuszee. Tam jak popada to dzieei nie majq jak dojsc do przystanku autobusowego bo eata 

droga jest pod wodq. 

- Radny powiatowy Wiestaw Klimek stwierdzit, ze obeenie jest przerwa w rem oneie tego odeinka 

drogi ze wzgl~du na zte warunki pogodowe. Rozmawiat dzisiaj ze Starostq ,i wie, ie praee b~dq 

wkrotee kontynuowane. Nie przeglqdatem dokumentaeji teehnieznej remontu tej d rogi, ale mam 

takq nadziej~, ze przewidziane jest w niej odwodnienie odeinka tej drogi w Trzemuszee. 

W Starostwie takZe przygotowywane Sq dokumenty do ogtoszenia przetargow na inwestyeje . 

Ma wiadomosc, ze juz w lutym zostanie ogtoszony przetarg na modernizaej~ drogi Jozefin - Polaki. 

- Radny powiatowy Jan Kuc potwierdzit, ze bardzo duzo inwestyeji zaplanowanyeh jest na terenie 

Gminy Kotun i b~dq oni sukeesywnie wykonywane. Z ogromnym trudem zostat p rzyj~ty budzet na 

ten rok, ale jest on bardzo korzystny dla naszej Gmliny. 

- W tym miejseu Wojt Grzegorz Goral zapytat radnego powiatowego Barttomieja Kurkusa, ezy 



mogtby powiedziec ezy popart tegoroezny budzet powiatu i inwestyeje zaplanowane do wykonania 

na naszej Gminie. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus wyjasnit, ze zostat zmuszony do wstrzymania si~ od gtosu 

poprzez zarzqdzonq dyseyplin~ partyjnq. Klub "PiS" postanowit wstrzymac si~ od gtosu na temat 

przyj~eia budzetu. Niestety tak dziatajq kluby radnyeh i nie mogt inaezej postqpic. 

- Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, ze wtasnie tak juz niedtugo b~dq wyglqdac gtosowania w radaeh 

gmin. Nie wazne ezy deeyzja jest stuszna i konieezna - wazna jest deeyzja podj~ta przez wtadze 

partii. 

- Radny powiatowy Wiestaw Klimek potwierdzit bardzo dobrq pozyej~ Gminy Koturl 

w zaplanowanyeh inwestyejaeh powiatowyeh. Oproez tyeh zaplanowanyeh istnieje jeszeze mozliwosc 

uzyskania srodkow na drobne naprawy drog. 

Wi~eej wolnyeh wnioskow i dyskusji nie by to. 

Ad pkt. IS 


Protokot z poprzedniej sesji zostat przyj~ty jednogtosnie (za-lS) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 16 


Wobee wyezerpania porzqdku posiedzenia Przewodniezqea Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 


za obeenosc i udziat w obradaeh sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady XLI Sesji Rady Gminy Koturl. 
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